

**Deputy Minister Committee and Task Force Mandates and Memberships /
Les mandats et les listes des membres des Comités et des Groupes de travail de sous-ministres**

February 2018 / février 2018

<p>Coordinating Committee of Deputy Ministers (CCDM) <i>Provides a forum for discussion of Government policy and priorities and ensures coordination across the deputy minister committees.</i></p> <p>Comité de coordination des sous-ministres (CCSM) <i>Un forum de discussion axé sur les priorités et politiques gouvernementales. Il s'occupe de coordonner les activités de l'ensemble des comités de sous-ministres.</i></p>	Michael Wernick (Chair) *
	Andrea Lyon (Vice-Chair) *
	Yaprak Baltacioğlu
	Malcolm Brown
	Nathalie G. Drouin
	Graham Flack
	Daniel Jean
	John Knubley
	Louise Levonian
	Chantal Maheu
	Marta Morgan
	Paul Rochon
	Ian Shugart
	Jean-François Tremblay

*The Clerk and Deputy Clerk are ex-officio members of all committees. / Le greffier et la sous-greffière sont membres d'office de tous les comités.

<p>Committee of Senior Officials (COSO) <i>Functions as the human resources committee for the senior executive cadre of the public service.</i></p> <p>Comité des hauts fonctionnaires (CHF) <i>Sert de comité des ressources humaines pour les cadres supérieurs de la fonction publique.</i></p>	Michael Wernick (Chair)
	Andrea Lyon (Vice-Chair)
	Yaprak Baltacioğlu
	Daniel Jean
	Simon Kennedy
	John Knubley
	Louise Levonian
	Paul Rochon
	Janine Sherman
	Ian Shugart
	Anne Marie Smart

**Deputy Minister Committee and Task Force Mandates and Memberships /
Les mandats et les listes des membres des Comités et des Groupes de travail de sous-ministres**

February 2018 / février 2018

<p>Board of Management and Renewal (BoMR)</p> <p><i>Focuses on advancing areas of work to renew and improve the capabilities of the Public Service in an effort to position the Public Service to more effectively deliver on the Government's agenda in a timely fashion.</i></p> <p>Conseil de gestion et renouvellement (CGR)</p> <p><i>Le conseil se consacre principalement à l'avancement des initiatives permettant de renouveler et de rehausser les capacités de la fonction publique dans la perspective de mieux la positionner pour exécuter plus efficacement le programme du gouvernement au moment opportun.</i></p>	Michael Wernick (Chair)
	Andrea Lyon (Vice-Chair)
	Yaprak Baltacioğlu
	Greta Bossenmaier
	Bob Hamilton
	Marie Lemay
	Leslie MacLean
	Matthew Mendelsohn
	Walter Natynczyk
	Ron Parker
	Thao Pham
	Janine Sherman
	Anne Marie Smart
	Jody Thomas
	Wilma Vreeswijk

<p>Committee on Governance (CoG)</p> <p><i>Considers issues and priorities surrounding the governance of democratic institutions in order to provide strategic advice to the Government. Examines broader trends and considerations related to the future of democracy. Considers policy issues related to privacy and transparency in a digital environment.</i></p> <p>Comité sur la gouvernance (CG)</p> <p><i>Examine les enjeux et les priorités quant à la gouvernance des institutions démocratiques afin de formuler des conseils stratégiques au gouvernement. Examine les tendances générales et les considérations en lien avec l'avenir de la démocratie. Examine les enjeux de politiques publiques liés à la protection des renseignements personnels et la transparence dans un environnement numérique.</i></p>	Ian McCowan (Co-Chair)
	Catherine Blewett (Co-Chair)
	Nathalie G. Drouin
	Graham Flack
	Bill Matthews
	Marta Morgan
	David Morrison
	Jean-François Tremblay

**Deputy Minister Committee and Task Force Mandates and Memberships /
Les mandats et les listes des membres des Comités et des Groupes de travail de sous-ministres**

February 2018 / février 2018

<p>Economic Trends and Policies (ETP)</p> <p><i>Examines trends and factors influencing Canada's current and future economic performance. Examines the impacts of potential policy interventions in various regions and sectors of the economy, as well as possible gaps and measures to improve the competitiveness of Canada in the global economy.</i></p> <p>Tendances et politiques économiques (TPE)</p> <p><i>Examine les tendances et les facteurs qui influencent le rendement économique actuel et à venir du Canada. Examine les répercussions possibles des interventions stratégiques dans diverses régions et divers secteurs de l'économie, les lacunes possibles et les mesures pour améliorer la compétitivité du Canada dans l'économie mondiale.</i></p>	Jean-François Tremblay (Co-Chair)
	John Knuble (Co-Chair)
	Anil Arora
	Catherine Blewett
	Nancy Chahwan
	Martine Dubuc
	Chris Forbes
	Jonathan Fried
	Philip Jennings
	Michael Keenan
	Diane Lafleur
	Yazmine Laroche
	Les Linklater
	Bill Matthews
	Francis McGuire
	James Meddings
	France Pégeot
	Taki Sarantakis
	Timothy Sargent
	Lori Sterling
Iain Stewart	
Catrina Tapley	
Ava Yaskiel	

<p>Inclusive Growth (IG)</p> <p><i>Examines questions related to inclusive growth, including how to assess the impacts of growth, and public policies and programs in support of growth, on the various social and income groups in Canada. Considers strategic orientations for Government policies that support prosperity for all Canadians and make Canada's redistributive policies more effective and resilient to labour market transformations driven by technological change. Examines and informs major policy proposals from the lens of inclusive growth.</i></p> <p>Croissance Inclusive (CI)</p> <p><i>Examine les questions qui touchent la croissance inclusive, dont la façon d'évaluer les impacts de la croissance, ainsi que des politiques et programmes publics visant à favoriser la croissance, sur divers groupes de Canadiens selon leur situation sociale et leur catégorie de revenu. Étudie les orientations stratégiques des politiques du gouvernement dans le but de favoriser la prospérité pour tous les Canadiens et rendre les politiques de redistribution de la richesse au Canada plus efficaces et plus résistantes aux transformations du marché du travail causées par le changement technologique. Examine et oriente les propositions de politiques importantes selon la perspective de la croissance inclusive.</i></p>	Paul Rochon (Co-Chair)
	Louise Levonian (Co-Chair)
	Anil Arora
	Manon Brassard
	Chris Fox
	Jonathan Fried
	Kelly Gillis
	Bob Hamilton
	Dylan Jones
	Diane Lafleur
	Chantal Maheu
	Matthew Mendelsohn
	Marta Morgan
	Thao Pham
	Lori Sterling
	Paul Thompson
	Christyne Tremblay

**Deputy Minister Committee and Task Force Mandates and Memberships /
Les mandats et les listes des membres des Comités et des Groupes de travail de sous-ministres**

February 2018 / février 2018

<p>Global Trends, Foreign Affairs and Defence Issues (GTFAD)</p> <p><i>Examines global trends and geopolitical dynamics, and their implications from Canada's perspective. Examines the impacts of, and formulates advice on, foreign and defence policy issues, including with respect to diplomatic and military efforts as well as capacity building, international development assistance, and support for conflict resolution, human rights, democracy and global institutions.</i></p> <p>Tendances mondiales, politique étrangère et défense (TMPED)</p> <p><i>Examine les tendances mondiales et la dynamique géopolitique ainsi que leurs répercussions selon la perspective du Canada. Examine les impacts des enjeux liés à la politique étrangère et de défense et formule des conseils à leur sujet, notamment en ce qui concerne les efforts diplomatiques et militaires ainsi que le renforcement des capacités, l'aide internationale au développement et le soutien de la résolution de conflits, du respect des droits de la personne, de la démocratie et des institutions mondiales.</i></p>	Ian Shugart (Co-Chair)
	Jody Thomas (Co-Chair)
	Peter Boehm
	Greta Bossenmaier
	Malcolm Brown
	John Hannaford
	Diane Jacovella
	Stephen Lucas
	David McGovern
	David Morrison
	Tina Namiesniowski
	Walter Natynczyk
	Timothy Sargent
	Nada Semaan
	Robert Stewart
	Christyne Tremblay
	David Vigneault
	Richard Wex

**Deputy Minister Committee and Task Force Mandates and Memberships /
Les mandats et les listes des membres des Comités et des Groupes de travail de sous-ministres**

February 2018 / février 2018

<p>National Security (NS)</p> <p><i>Considers a wide range of current and emerging issues affecting Canada's national security, including their potential implications for Canada's economy. Facilitates information sharing across the security and intelligence community and coordinates policy and operational responses by government departments and agencies with shared responsibility for national security. Oversees the development and implementation of relevant national security-related strategies and policies. Monitors progress and implementation of national security and intelligence priorities.</i></p> <p>Sécurité nationale (SN)</p> <p><i>Étudie une vaste gamme d'enjeux actuels et de nouveaux enjeux qui touchent la sécurité nationale du Canada, y compris leurs implications possibles pour l'économie canadienne. Facilite l'échange d'information au sein de la collectivité de la sécurité et du renseignement et coordonne les réponses stratégiques et opérationnelles des ministères et organismes du gouvernement qui ont des responsabilités conjointes sur le plan de la sécurité nationale. Supervise l'élaboration et la mise en œuvre de stratégies et politiques pertinentes au sujet de la sécurité nationale. Surveille l'évolution et la mise en œuvre des priorités liées à la sécurité nationale et au renseignement.</i></p>	Daniel Jean (Co-Chair)
	Malcolm Brown (Co-Chair)
	Greta Bossenmaier
	François Daigle
	John Hannaford
	Jeffery Hutchinson
	Michael Keenan
	David McGovern
	Siddika Mithani
	John Ossowski
	Rob Stewart
	Ian Shugart
	Jody Thomas
	Gen. Jonathan Vance
	David Vigneault
	Richard Wex

<p>Litigation Management (LM)</p> <p><i>Provides a forum for discussion of the policy, financial and legal implications of litigation involving the Government of Canada in order to provide strategic advice to the Government.</i></p> <p>Gestion des litiges (GL)</p> <p><i>Forum pour la discussion des répercussions politiques, financières et juridiques des litiges qui concernent le gouvernement du Canada afin de donner des conseils stratégique au gouvernement.</i></p>	Ian McCowan (Co-Chair)
	Nathalie G. Drouin (Co-Chair)
	Lisa Campbell
	Chris Forbes
	Paul Glover
	Roch Huppé
	Philip Jennings
	Hélène Laurendeau
	Bill Matthews
	Robert Stewart
	Kevin Stringer
	Michael Vandergrift
	Richard Wex
	Ava Yaskiel

**Deputy Minister Committee and Task Force Mandates and Memberships /
Les mandats et les listes des membres des Comités et des Groupes de travail de sous-ministres**

February 2018 / février 2018

<p>Task Force on Reconciliation (TF-Rec)</p> <p><i>Oversees progress in advancing the Government's reconciliation agenda, ensures coordinated management of relationships with key partners, and plans and coordinates federal activities in support of this agenda.</i></p> <p>Groupe de travail sur la réconciliation (GT-Réc)</p> <p><i>Supervise la progression du programme de réconciliation du gouvernement, assure la gestion coordonnée des relations avec les partenaires clés par le gouvernement fédéral, et planifie et coordonne les activités fédérales à l'appui de ce programme.</i></p>	Nathalie G. Drouin (Co-Chair)
	Simon Kennedy (Co-Chair)
	Catherine Blewett
	Chris Forbes
	Chris Fox
	Jeffery Hutchinson
	Janet King
	Hélène Laurendeau
	Stephen Lucas
	Vincent Rigby
	Benoit Robidoux
	Guylaine Roy
	Catrina Tapley
	Christyne Tremblay
	Jean-François Tremblay
	Daniel Watson
	Gina Wilson
Ava Yaskiel	

<p>Task Force on Diversity and Inclusiveness (TF-D&I)</p> <p><i>Examines and formulates advice on how to promote inclusion, to ensure Canada fully benefits from the participation of all Canadians in our economic, social, cultural and civic life.</i></p> <p>Groupe de travail sur la diversité et l'inclusion (GT-D&I)</p> <p><i>Examine et formule des conseils sur la façon de promouvoir l'inclusion, afin que le Canada puisse bénéficier pleinement de la participation de tous les Canadiens dans notre vie économique, sociale, culturelle et civique.</i></p>	Marta Morgan (Co-Chair)
	Gina Wilson (Co-Chair)
	Christine Donoghue
	Chris Fox
	Diane Jacovella
	Diane Lafleur
	Yazmine Laroche
	David McGovern
	Matthew Mendelsohn
	Tina Namiesniowski
	Benoît Robidoux
	Guylaine Roy
	Lori Sterling
	Michael Vandergrift

**Deputy Minister Committee and Task Force Mandates and Memberships /
Les mandats et les listes des membres des Comités et des Groupes de travail de sous-ministres**

February 2018 / février 2018

<p>Task Force on Canada - United States Relations (TF-Cda/U.S.Rel)</p> <p><i>Develops and implements the forward agenda and advocacy strategy for the Canada-United States relationship, ensuring a coordinated and coherent approach. Considers operational matters, including issues management and information sharing. Supports the Cabinet Committee on Canada-U.S. Relations and the Prime Minister.</i></p> <p>Groupe de travail sur les relations entre le Canada et les États-Unis (GT-Rel.Cda/É.U.)</p> <p><i>Élabore et met en œuvre le programme prospectif et la stratégie de défense des intérêts du Canada relativement à sa relation avec les États-Unis, et à cette fin, assure l'adoption d'une approche coordonnée et cohérente. Étudie les questions d'ordre opérationnel, dont la gestion des enjeux et l'échange d'information. Appuie le Comité du Cabinet chargé des questions touchant les relations canado-américaines et le premier ministre.</i></p>	Daniel Jean (Chair)
	Yaprak Baltacioğlu
	Malcolm Brown
	Shelly Bruce
	Chris Forbes
	John Hannaford
	Michael Keenan
	John Knuble
	Stephen Lucas
	Ian McCowan
	Marta Morgan
	Paul Rochon
	Timothy Sargent
	Ian Shugart
Jody Thomas	
Christyne Tremblay	

**Deputy Minister Committee and Task Force Mandates and Memberships /
Les mandats et les listes des membres des Comités et des Groupes de travail de sous-ministres**

February 2018 / février 2018

Public Service Management Advisory Committee (PSMAC) <i>Provides a forum for discussion of the public service management agenda.</i>	Yaprak Baltacıoğlu (Co-Chair)
	Anne Marie Smart (Co-Chair)
Comité consultatif sur la gestion de la fonction publique (CCGFP) <i>Un forum de discussion du programme de gestion de la fonction publique.</i>	Anil Arora
	Patrick Borbey
	Manon Brassard
	Shelly Bruce
	Lisa Campbell
	François Daigle
	Christine Donoghue
	Martine Dubuc
	Bob Hamilton
	Roch Huppé
	Diane Jacovella
	Philip Jennings
	Dylan Jones
	Anne Kelly
	Janet King
	Yazmine Laroche
	Hélène Laurendeau
	Les Linklater
	Leslie MacLean
	Chantal Maheu
	Francis McGuire
	James Meddings
	Siddika Mithani
	Tina Namiesniowski
	Ron Parker
	France Pégeot
	Sony Perron
	Thao Pham
Vincent Rigby	
Guylaine Roy	
Taki Sarantakis	
Nada Semaan	
Janine Sherman	
Lori Sterling	
Iain Stewart	
Robert Stewart	
Kevin Stringer	
Paul Thompson	
Gordon Venner	
Wilma Vreeswijk	
David Vigneault	
Daniel Watson	
Richard Wex	
Gina Wilson	

**Deputy Minister Committee and Task Force Mandates and Memberships /
Les mandats et les listes des membres des Comités et des Groupes de travail de sous-ministres**

February 2018 / février 2018

<p>Task Force on Public Sector Innovation (TF-PSI)</p> <p><i>Examines trends and new technologies with the potential to strengthen or transform policy development and delivery, and test and assess innovative approaches that will enhance policy outcomes.</i></p> <p>Groupe de travail sur l'innovation dans le secteur public (GT-ISP)</p> <p><i>Examine les tendances et les nouvelles technologies ayant le potentiel de parfaire ou de transformer la manière dont les politiques sont élaborées et mises en œuvre, et mettra à l'essai et évaluera les approches novatrices qui permettront d'améliorer les résultats des politiques.</i></p>	Graham Flack (Co-Chair)
	Matthew Mendelsohn (Co-Chair)
	Manon Brassard
	Shelly Bruce
	Nancy Chahwan
	Kelly Gillis
	Paul Glover
	Philip Jennings
	Michael Keenan
	Simon Kennedy
	Stephen Lucas
	Sony Perron
	Benoît Robidoux
	Taki Sarantakis
	Nada Semaan
	Janine Sherman
	Paul Thompson
Gordon Venner	

<p>Canada School of Public Service Advisory Committee (CSPSAC)</p> <p><i>Provides the Canada School of Public Service with strategic advice and direction, particularly related to its learning and development products and services for the Public Service.</i></p> <p>Comité consultatif de l'École de la fonction publique du Canada (CCEFPC)</p> <p><i>Fournit à l'École de la fonction publique du Canada des avis et des orientations stratégiques, particulièrement en ce qui concerne ses produits et services d'apprentissage et de perfectionnement à l'intention des fonctionnaires.</i></p>	Wilma Vreeswijk (Co-Chair)
	Anne Marie Smart (Co-Chair)
	Shelly Bruce
	Lisa Campbell
	Bob Hamilton
	Dylan Jones
	Janet King
	Yazmine Laroche
	Leslie MacLean
	Nada Semaan
	Janine Sherman
	Michael Vandergrift
	Ava Yaskiel

**Deputy Minister Committee and Task Force Mandates and Memberships /
Les mandats et les listes des membres des Comités et des Groupes de travail de sous-ministres**

February 2018 / février 2018

Deputy Ministers' Breakfast (DMB)	Michael Wernick (Chair)
	Andrea Lyon (Vice-Chair)
Petit déjeuner de sous-ministres (PDSM)	Anil Arora
	Yaprak Baltacioğlu
	Catherine Blewett
	Greta Bossenmaier
	Manon Brassard
	Malcolm Brown
	Nathalie G. Drouin
	Graham Flack
	Chris Forbes
	Chris Fox
	Kelly Gillis
	Paul Glover
	Bob Hamilton
	Roch Huppé
	Diane Jacovella
	Daniel Jean
	Dylan Jones
	Anne Kelly
	Michael Keenan
	Simon Kennedy
	Janet King
	John Knubley
	Hélène Laurendeau
	Marie Lemay
	Louise Levonian
	Stephen Lucas
	Leslie MacLean
	Chantal Maheu
	Ian McCowan
	Francis McGuire
	James Meddings
	Matthew Mendelsohn
	Siddika Mithani
	Marta Morgan
	Walter Natynczyk
	John Ossowski
	Ron Parker
	Paul Rochon
	Timothy Sargent
	Janine Sherman
	Ian Shugart
Anne Marie Smart	
Lori Sterling	
Catrina Tapley	
Jody Thomas	
Christyne Tremblay	
Jean-François Tremblay	
David Vigneault	
Wilma Vreeswijk	
Gina Wilson	